
PROTOKÓŁ  Nr  XLV/2014 
z  obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu 

odbytych w dniu  29 lipca 2014r. 
 

Ad. 1. W Sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz. 800 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Danuta Warszawska dokonała otwarcia obrad XLV sesji 
Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, zaproszonych gości: Burmistrza Chodcza – Kazimierza 
Sawińskiego, Sekretarza M i G Chodecz – Benedykta Nowakowskiego, Skarbnika Miasta i Gminy P. 
Danutę Nowakowską, kierowników jednostek budżetowych, kierowników zakładów pracy, sołtysów 
oraz pozostałe osoby obecne na Sali, oraz Komendanta OSP Chodecz. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, iż na sesję zapowiedział się Pan Pawlak Stanisław – 
Radny Sejmiku Województwa.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 10 radnych na stan 15 
radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do podejmowania uchwał. Na sali 
nie byli obecni: Bohdan Kluzik, Kazimierz Powietrzyński, Anna Twardowska. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu porządku obrad – przedstawiła 
proponowany porządek obrad sesji jak niżej. 
 
Proponowany  porządek  obrad: 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej  sesji, 

2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 
- dyskusja, 

3.    Sprawozdania  o odbytych posiedzeniach stałych Komisji Rady Miejskiej w okresie  
       międzysesyjnym. 

- przedłożenie  sprawozdań  przez  Przewodniczących  Komisji, 
- dyskusja, 

4.   Projekt  uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy   
      Chodecz na rok 2014. 
     - przedłożenie  informacji  przez  Skarbnika  M i G, 
     - opinia Komisji Budżetu i Finansów  - Przewodniczący Pan K. Powietrzyński,         
     -  dyskusja, 
     - podjęcie uchwały, 
5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej MiG     Chodecz na 
lata 2014 – 2022. 
     - przedłożenie  informacji  przez  Skarbnika  M i G, 
     - opinia Komisji Budżetu i Finansów  - Przewodniczący Pan K. Powietrzyński,         
     -  dyskusja, 
     - podjęcie uchwały, 
6.   Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Obszaru Rozwoju Społeczno-Gospodarczego   
      Powiatu Włocławskiego i współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego  
      na rzecz jego rozwoju. 
       -  przedłożenie  informacji  -  P.  Jerzy Bontal, 
       - opinia Komisji : Rewizyjnej, Budżetu i Finansów, Rolnej i Infrastruktury  Technicznej, 
         Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
       -  dyskusja, 
       - podjęcie uchwały, 
7.  Projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Miasta i   



     Gminy Chodecz na lata 2015-2022. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Eugeniusz Nowakowski, 
       -  opinia Komisji  : Rewizyjnej, Budżetu i Finansów, Rolnej i Infrastruktury  Technicznej, 
         Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,  
8.   Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej na Burmistrza Chodcza. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  Przewodniczący Komisji   
          Rewizyjnej P.  Arkadiusz Koza, 
       -  opinia Komisji   Rewizyjnej,  
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,  
 9.  Interpelacje i  zapytania radnych. 
 10.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
11. Zakończenie obrad sesji. 
 

Ad. 1. Otwarcie. 
 

Przewodnicząca – Danuta Warszawska przystąpiła do przegłosowania przedstawionego porządku 
obrad sesji wraz ze zmianami osobowymi. Za przyjęciem proponowanego porządku głosowało 10 
radnych, przeciwnych -0, wstrzymujących -0. Porządek obrad  XLV sesji został przyjęty 10 głosami za. 
Przewodnicząca Rady przekazała, iż protokół z obrad poprzedniej sesji został sporządzony, był 
przedłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość zapoznania się z protokołem w Biurze 
Rady. Protokół został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu Nr XLIV głosowało – 10 
radnych, przeciwnych – 0, wstrzymujących się – 0. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 10 
głosami za. 
 

Ad. 3.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej udzieliła głosu Burmistrzowi Chodcza.  
Burmistrz Pan Kazimierz Sawiński  przedłożył sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami, 
od 1 lipca do 28 lipca, co stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  
W związku z brakiem pytań ze strony Radnych oraz gości Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

 
Ad. 3.    Sprawozdania  o odbytych posiedzeniach stałych Komisji Rady Miejskiej w okresie 

międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Arkadiusz Koza poinformował, iż Komisja spotkała się 

dwa razy 22 lipca oraz 4 lipca. Tematyką posiedzeń było rozpatrzenie skargi Pana Stanisława Świątka 
na Burmistrza Chodcza, sprawa dotyczyła powierzchni lokalu mieszkalnego, które wynajmuje Pan 
Świątek, do końca Komisja nie potrafi załatwić tej sprawy. Wniosek Komisji do Rady by pisma 
kierowane do rozpatrzenia przez Komisję miały formę czytelną, bo mamy problem z odczytaniem, 
konkretnie chodzi o pismo Pana Świątka. W dniu 22 lipca spotkaliśmy się w składzie wszystkich 
komisji. Spotkanie dotyczyło opinii w sprawie projektu uchwały dotyczącej przestrzegania 
przystąpienia do opracowania strategii rozwoju Miasta i Gminy Chodecz na l.2015 – 2020. Opinii 
dotyczącej projektu uchwały przystąpienia do Obszaru Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu 
Włocławskiego, oraz wyrażenia opinii w sprawie zmian do budżetu MiG Chodecz na 2014 r. Na 
spotkaniu 22 lipca pojawił się Pan Dyrektor SZPO w Chodczu – M. Kwieciński w sprawie wyjaśnień 
toczącego się postępowania wyjaśniającego co do składek ubezpieczeniowych wpłacanych przez 
rodziców. Komisja wnioskuje pozytywnie opinie w sprawie przystąpienia do ORS-G Powiatu 



Włocławskiego, pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 
strategii rozwoju Miasta i Gminy Chodecz na l.2015 – 2020, oraz pozytywnie opiniuje w sprawie 
zmian do budżetu MiG Chodecz na 2014 r. 

W zastępstwie Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów- Kazimierza Powietrzyńskiego 
informacji udzielił Pan Jerzy Stempczyński. Poinformował iż Komisja spotkała się wraz z innymi 
Komisjami 22 lipca, tak jak wcześniej wyjaśnił Pan Arkadiusz Koza. W sprawie opracowania Strategii 
Komisje wnosiły aby to było jak najtaniej. W innych sprawach Pan Bontal poinformował, iż jest 
możliwość wykonania zejścia od strony kościoła do jeziora ale to się wiąże z kolejnymi wydatkami. 
Pani Skarbnik zauważyła że te środki można pozyskać ze środków z oczyszczalni przydomowych.  

Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – Wiesław Feliniak poinformował iż 
Komisja spotykała się 22 lipca, kiedy było spotkanie wszystkich Komisji Rady. Nawiązując do 
inwestycji drogowych Radny Feliniak zauważył, iż są dwa odcinki dróg. Droga Sobiczewy – Brzyszewo i 
droga Wola Adamowa-Nowiny. Rada sugerowała i Urząd też wystąpił w tej sprawie, te odcinki są 
dłuższe niż planowane i one będą zamykały się na konkretnych skrzyżowaniach. Jest dofinansowanie 
896 tys. zł. Komisja rozumie że Urząd jest na etapie projektowania i prośba by uwzględnić sugestie 
sołtysów z danych sołectw odnośnie wykonywania zjazdów, ewentualnie przepustów w kilku 
miejscach gdzie woda będzie przechodziła. 

Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska - Jerzy Stempczyński 
poinformował, iż Komisja odbyła posiedzenie 14 lipca i 22 lipca. Komisja zajmowała się strategią i ZIT-
em, opinie Komisji były pozytywne. Radny Stempczyński poinformował również iż Komisja zajmowała 
się wnioskiem Miłośników Ziemi Chodeckiej odnośnie ustanowienia 3 dębów jako pomników 
przyrody w parku w Zbijewie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Zdrowia Kultury i Sportu Grażyna Wilińska poinformowała, iż 
Komisja spotkała się tylko raz 22 lipca na wspólnym posiedzeniu. 
 Przewodnicząca Komisji Statutowej – Ewa Kwiatkowska poinformowała, iż 22 lipca przekazała 
projekt statutu Przewodniczącej Rady z prośbą o przekazanie do zaopiniowania przez radcę prawnego 
Urzędu.  
Przewodnicząca Rady poinformowała iż w dniu wczorajszym Statut został przekazany do Urzędu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  
Radna Ewa Kwiatkowska zapytała Burmistrza Chodcza czy w planach remontu przy urzędzie są 
zaplanowane prace utwardzenia placu przy mieszkaniach. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński odpowiedział, iż będzie to wykonywane ale nie w tej chwili. 
 
Przewodnicząca Danuta Warszawska zamknęła dyskusję. 
 
4.   Projekt  uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy   
      Chodecz na rok 2014. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Skarbnikowi MiG Chodecz – Danucie Nowakowskiej, 
która udzieliła informacji w przedmiotowej sprawie co stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
W zastępstwie przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Stempczyński poinformował, że 
opinia Komisji jest pozytywna.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  
 

Radna Grażyna Wilińska chciałaby by usłyszeć od Pana Burmistrza odpowiedź na pytanie 
remont budynku gospodarczego, na co on będzie przeznaczony. 
Burmistrz Chodcza odpowiedział, że część przejdzie dla policji a część na mieszkanie dla Pani 
Lewandowskiej.  



Radna Wilińska przytoczyła wypowiedź Burmistrza Chodcza – Kazimierz Sawiński z dnia 18 
lipca br. gdzie się wypowiada iż Zespoły Dzielnicowych mają wrócić do dawnego posterunku policji, 
Samorząd przejął budynek ale potrzebny był remont, może do końca lipca zdążymy. W związku z tym 
czy tam wraca Zespół Dzielnicowych czy tutaj.  

Radny Arkadiusz Koza wskazał, iż na wspólnym posiedzeniu Komisji zwracał uwagę na 
wydatkowanie. Na sesji 30 czerwca podejmowaliśmy uchwałę w sprawie zmiany w budżecie 25 tys. 
na remont budynku gospodarczego. W dniu dzisiejszym podejmujemy zmianę do budżetu kwota 
wchodzi 10 tys. Pytałem czy było zapytanie cenowe dotyczące remontu co do firmy która go 
wykonuje, usłyszałem że tak. Firma wygrała za pewną kwotę a teraz dokładamy i zwiększamy dochód 
zapytania cenowego które miało być niby oficjalną częścią tej inwestycji, nie musiał to być przetarg. 
Najprawdopodobniej firma która wykonuje złożyła najniższą ofertę ale nie wiem jak inne firmy. 
Zachowujemy się nie stosownie co do zapytania cenowego innych firm. Ja osobiście byłem temu 
przeciwny choć opinia Komisji jest pozytywna. Dołożenie 10 tys. w moim odczuciu jest niestosowne. 

Radna Ewa Kwiatkowska wróciła ponownie do placu przed nowo otwartym budynkiem tego 
punktu policji, jeżeli ktoś widział ten plac, te dziury i studzienki a my otwieramy ten posterunek to coś 
należy z tym placem zrobić, bo jest niewykończone. Ten plac też trzeba było ująć w budżecie. 
Burmistrz - Kazimierz Sawiński popiera ten temat. 
 Radny Jerzy Stempczyński zwrócił uwagę na to że Radny Arkadiusz Koza ma rację. I to nie 
pierwszy raz tak się dzieje że są jakieś błędy, że kolejny raz dokładamy pieniądze a nie powinniśmy 
dokładać. Z drugiej strony jednak sprawę trzeba zamknąć. 
 Radny Henryk Biernacki zapytał co dalej ze „starym posterunkiem”. 
Burmistrz Chodcza odpowiedział iż planowane jest przeniesienie opieki społecznej do tego budynku. 
Policja jeszcze nam nie przekazała tego, jak przekażą to pójdziemy tam z Panią Grabowską i 
zobaczymy co trzeba zrobić. 
 Radny Arkadiusz Koza nawiązując w sprawie tych 10 tys. złotych i wynagrodzenia Mecenasa w 
sprawie obrony Urzędu MiG z powództwa Pana Kazimierza Sawińskiego w związku z obniżeniem 
pensji, Pan Burmistrz nie chce zapłacić za obronę Urzędu. W związku że nie mogliśmy obronić się sami 
potrzebny był Mecenas. W tamtym roku w październiku została podjęta uchwała w sprawie 
upoważnienia Pana Marcina Wojciechowskiego do reprezentowania nas przed Sądem Rejonowym. W 
tym roku została podjęta uchwała w sprawie wypłaty należności obrony przed Sądem Okręgowym. 
Uchwały nie są wykonane do dnia dzisiejszego. Tam jest kwota około 2000 zł. A my tu tak lekką ręką 
10 tys. sobie, zaraz będzie kolejne dziesięć i dwadzieścia. Wnioskowałem na komisji o wywołanie 
uchwały w sprawie wypłacenia tej należności Panu Wojciechowskiemu. Pani Mecenas z tego co wiem 
takiej uchwały nie chciała przygotować, bo nie ma zgody Pana Burmistrza. Podjęliśmy uchwałę i 
musimy sami z własnej kieszeni zapłacić za mecenasa. My musimy godzić się na kolejne zmiany które 
są błędami tak jak  w przypadku oczyszczalni przyzagrodowych strata  400 tys. dofinansowania od 
Marszałka. Są zarzuty RIO o naruszeniu Ustawy o zamówieniach publicznych, o finansach publicznych. 
Specyfikacje były tak przygotowane że oferent składający ofertę na dane oczyszczalnie winien 
wycenić poszczególną oczyszczalnię, czego firma która wygrała tego nie zrobiła, więc nie powinien 
być udzielony przetarg. Ja jestem przeciwko. 
 
Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 9 radnych, przeciw - 0, 
wstrzymało - 1. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XLV/221/14 została podjęta 9 głosami za i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska dodała , iż to że uchwała została przyjęta nie znaczy że 
jesteśmy za takim wykonywaniem. Inwestycja została rozpoczęta i trzeba ją zakończyć. 
    



Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej MiG  Chodecz na lata 2014 – 2022. 
  
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Skarbnikowi MiG Chodecz – Danucie Nowakowskiej, 
która udzieliła informacji w przedmiotowej sprawie co stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
W zastępstwie przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Stempczyński poinformował, że 
opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  
W związku z brakiem pytań ze strony radnych oraz gości Przewodnicząca zamknęła dyskusję.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 10 radnych, przeciw - 0, 
wstrzymało - 0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XLV/222/14 została podjęta 10  głosami za i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 6.   Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Obszaru Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego  Powiatu Włocławskiego i współdziałania z innymi jednostkami samorządu 
terytorialnego na rzecz jego rozwoju. 
 
Informacji w przedmiotowej sprawie udzielił Pan Eugeniusz Nowakowski, co stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Arkadiusz Koza wyraził pozytywną opinię Komisji.  
W zastępstwie przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Stempczyński oraz jako 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska poinformował, że opinia obu Komisji jest 
pozytywna, jest to uchwała intencyjna i na razie nic nie kosztuje.  
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury  Technicznej – Wiesław Feliniak wyraził pozytywną 
opinię Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Zdrowia Kultury i Sportu – Grażyna Wilińska również wyraziła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  
 
Przewodnicząca zapytała Burmistrza Chodcza o strategię która związana jest również z tymi 
funduszami sołeckimi, co dalej z nimi, czy sołtysi mają robić zebrania i czy zdążą. 
Burmistrz Kazimierz Sawiński poinformował, iż mamy i rozdamy dzisiaj informacje ile na jakie 
sołectwa przypada środków. 19 sierpnia jest szkolenie w Bydgoszczy odnośnie tych funduszy i 
zobaczymy co dalej.  
Radny Jarosław Grabczyński zwrócił się z pytaniem do Pana Burmistrza, wiemy że w innych gminach 
te fundusze działają, czy były próby kontaktu z tymi gminami, na przykład gmina Boniewo, jak to 
zostało tam zrobione. 
Burmistrz Chodcza odpowiedział iż rozmawia z wójtem Boniewa i też jest tematem w opracowaniu, 
ponieważ weszły nowe przepisy i nadały inny ton funduszom i dlatego jedziemy na szkolenie 19 i 
zobaczymy jak się tworzy fundusz i w co można zainwestować. 
Radna Kwiatkowska zauważyła że fundusz to nie żadna nowość, przepisy się zmieniają, trzeba się z 
nimi zapoznawać na bieżąco ale w naszym Statucie Gminy nie jest to nowość. 
Pani Danuta Nowakowska - Skarbnik M i G zauważyła że to dwie różne sprawy. 
Radna Ewa Kwiatkowska zauważyła że dokumenty należy złożyć we wrześniu a jest już prawie 
sierpień. 



Radny Jerzy Stempczyński zapytał czy Gmina ma pomysł na jakąś inwestycję ponad gminną  w 
porozumieniu z innymi gminami, która byłaby z pożytkiem dla jednej i drugiej gminy sąsiadującej na 
przykład. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński poinformował iż spotykają się co miesiąc u Pana Starosty i 
nad tym tematem również się zastanawiamy. Chcemy tworzyć ścieżki rowerowe, żeby były połączenia 
między gminami i coś podobnego i nad tym dyskutujemy. 
 
Przewodnicząca zamknęła dyskusję.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Poinformowała, iż na Sali jest 9 radnych, 
wyszedł radny Wiesław Feliniak. Za głosowało 9 radnych, przeciw - 0, wstrzymało - 0. Stwierdziła, że 
powyższa uchwała Nr XLV/223/14 została podjęta 9 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 
 
Ad. 7.  Projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Miasta i  Gminy 
Chodecz na lata 2015-2022. 
 
Informacji w przedmiotowej sprawie udzielił Pan Eugeniusz Nowakowski, co stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Arkadiusz Koza wyraził pozytywną opinię Komisji.  
W zastępstwie przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Stempczyński oraz jako 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska poinformował, że opinia obu Komisji jest 
pozytywna ale należy zrobić porządne zapytanie cenowe. 
W zastępstwie Przewodniczącego Komisji Rolnej i Infrastruktury  Technicznej – Ewa Kwiatkowska 
wyraziła pozytywną opinię Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Zdrowia Kultury i Sportu – Grażyna Wilińska również wyraziła 
pozytywna opinię Komisji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  
W związku z brakiem pytań ze strony Radnych oraz gości Przewodnicząca zamknęła dyskusję 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Poinformowała iż na Sali jest 8 radnych, 
nieobecny jest radny Jerzy Stempczyński. Za głosowało 8 radnych, przeciw - 0, wstrzymało - 0. 
Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XLV/224/14 została podjęta 8 głosami za i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
Przewodnicząca Rady poinformowała iż na Sali jest radny Jerzy Stempczyński. 
 

Ad. 8.   Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej na Burmistrza Chodcza. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  
Przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej -  Arkadiusza Kozę. 
Radny Arkadiusz Koza odczytał informację w przedmiotowej sprawie oraz uzasadnienie do uchwały co 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej - Arkadiusz Koza wyraził wniosek Komisji by uznać punkt 1 jako 
zasadny a punkt 2 jako niezasadny.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  



 
Pan Eugeniusz Nowakowski co do punktu pierwszego wyjaśnił, iż postępowanie egzekucyjne 

nie doprowadziło do wykonania tej decyzji przez Pana Świerczyńskiego. Nałożenie grzywny w celu 
przymuszenia do wykonania decyzji, grzywna została wyegzekwowana, tym nie mniej zobowiązany 
nie poczuwa się do wykonania tej decyzji. Natomiast każde wejście bądź wykonanie zastępcze jest 
tutaj problemem. Są dwie działki i dwóch panów, o których tutaj mówiliśmy. Tam nie ma dostępu, w 
jakimkolwiek celu trzeba wejść na działki prywatne. Wracając do wyjaśnień Komisji szkoda, że 
Państwo będąc na drodze nie zwróciliście uwagi i nie podjęliście trudu żeby zobaczyć również to 
miejsce w którym znajdują się te dwie działki i Pan Grzanka dochodzi wyegzekwowania decyzji 
powołując się na poważne straty. Jeśli by ktoś był zainteresowany to proszę, jestem gotów podjechać 
i zobaczyć te straty które można ponosić. Nie mnie oceniać ale mam na to swoje zdanie. Uważam że 
kara nałożona na Pana Świerczyńskiego wyegzekwowana jest na tyle dotkliwa, co nie znaczy że nie 
jest zobowiązany do wykonania decyzji ale kolejne karanie nie ma tutaj większego uzasadnienia. 
Wracając do kwestii wykonania zastępczego w tej chwili na gruntach Pana Świerczyńskiego jest 
pomimo suszy dorodna kukurydza. Na gruntach Pana Grzanki roślin nikt nie widział w bezpośrednim 
sąsiedztwie gruntów Pana Świerczyńskiego i w bezpośrednim sąsiedztwie miejsca o którym mówimy. 
 

Radna Grażyna Wilińska zapytała w jakiej wysokości była ta kara nałożona na Pana 
Świerczyńskiego i kiedy. 
Pan Eugeniusz Nowakowski odpowiedział, iż był to 1000 zł. Kolejna nałożona przekazana będzie do 
egzekucji w najbliższym czasie. 
 
Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska zamknęła dyskusję. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 9, przeciw 0, wstrzymało 0. 
Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XLV/225/14 została podjęta 9 głosami za i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 

Ad. 9.  Interpelacje i  zapytania radnych. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, iż na sali jest radny Sejmiku Województwa Pan 
Stanisław Pawlak jak i Prezes OHZZ Pan Stanisław Spurtacz.  
 Radna Ewa Kwiatkowska zapytała  czy w związku z jej wnioskiem na poprzedniej sesji w 
sprawie tablic sołeckich zostały podjęte jakieś działania, kiedy planowane jest zakończenie inwestycji 
chodnik przy drodze na Dąbrowice, oraz zwróciła się do Radnych czy nie powinniśmy zapłacić Panu 
Mecenasowi z własnej kieszeni. 
Sekretarz MiG Chodecz – Benedykt Nowakowski odpowiedział, iż w sprawie tablic z sołtysami dzisiaj 
podał taką informację by przed wyborami uzupełnić. Z Panią Skarbnik rozmawiałem i postaramy się. 
Kierownik Henryk Grzybowski odpowiedział, iż w sprawie chodnika jesteśmy uzależnieni od dostawy 
ze Starostwa. 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej w sprawie zapłaty Panu Mecenasowi który reprezentował i 
dzięki niemu udało się uniknąć zapłaty Panu Burmistrzowi, jego wypłata wynosi 900 zł i proszę o 
opinie radnych co teraz myślicie. Jutro o godzinie 9tej przyjeżdża Pan Mecenas i przywozi wyrok 
sądowy, i chciałabym wiedzieć co mam w tym kierunku zrobić. Przewodnicząca poprosiła radnego 
Arkadiusza Kozę, radnego Jerzego Stempczyńskiego jak i radną Grażynę Wilińską aby jutro byli na tym 
spotkaniu również, bo uczestniczyli w tych negocjacjach z Marcinem Wojciechowskim. 
Radny Jerzy Stempczyński wskazał, że uchwała jako taka obowiązuje, albo postępujemy z uchwałą 
albo robimy rzeczy które nie powinny mieć miejsca. 
Radna Wilińska stwierdziła, że jeżeli jest prawomocna uchwała której Pani Wojewoda nie podważyła 
czy Pan Burmistrz może powiedzieć czy to wynika z prywatnych pobudek że Pan nie chce zapłacić. 



Chcielibyśmy wiedzieć dlaczego nie chce Pan wykonać uchwały. 
Burmistrz – Kazimierz Sawiński wyjaśnił, iż Pani Przewodnicząca nie może zawrzeć umowy z 
Mecenasem prawnie i to jest normalna sprawa. Wojewoda nie podważyła uchwały ale ta uchwała 
sama jest nie ważna z mocy prawa. Podobne stanowisko jest RIO a wy naciskacie żebym ja zapłacił, tak 
nie może być.  
Radna Ewa Kwiatkowska zapytała czy w takich wypadkach gdy Pan Burmistrz przebywa na zwolnieniu 
lekarskim kiedy jest Pan nieobecny a sytuacje są takie a nie inne, sprawa w sądzie, czy jest taka osoba 
w Gminie która mogłaby zawrzeć taką umowę. 
Burmistrz Chodcza wyjaśnił iż po 30 dniach choroby wchodzi tak zwany pełnomocnik Wojewody i 
podpisuje ale te 30 dni są bez możliwości podpisania takiej umowy. 
Radny Arkadiusz Koza powołał się na słowa Pana Burmistrza iż Pani Przewodnicząca nie ma takiego 
upoważnienia, no faktycznie prawnie nie. Ale patrzmy z drugiej strony. Pan zaskarżył Urząd Miasta i 
Gminy w Chodczu i jak ten Urząd miał się bronić. Pan w życiu nie podpisałby czegoś takiego by jakiś 
pełnomocnik z urzędu występował przeciwko Panu. Absurdalne było w ogóle zaskarżenie swojego 
pracodawcy. Wnioskowałem na wspólnym posiedzeniu Komisji abyśmy wyłonili uchwałę która 
zobowiąże Pana Burmistrz do uregulowania należności. Jest chyba nawet paragraf że może to być ze 
środków Rady. Możemy się złożyć ale nie rozumiem czemu, przegłosowujemy wszystko co Pan 
Burmistrz nam narzuca a my nie potrafimy podjąć uchwały którą zobowiążemy do wykonania Pana 
Burmistrza. Okazuje się, że Rada w tej Gminie jest niepotrzebna, rządzi Pan Burmistrz z Panią 
Skarbnik. Składam wniosek formalny w związku z paragrafem dotyczącym budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków, jest tam pozostała kwota 148 783 zł. Pod tym paragrafem mieści się nasza 
rezerwa. My sobie z niej wykorzystujemy na wszystko co można. Mamy projekty przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Wniosek jest następujący do Rady o możliwość dofinansowania właścicielom 
nieruchomości, którzy chcieliby wykorzystać na projekty już zrobione wybudować oczyszczalnie, żeby 
na przykładzie innych gmin dofinansowywać z tego paragrafu w formie 2000 zł. Z tego co się 
dowiadujemy nie ma programów gdzie możemy wejść, gdzie byśmy mogli mieć dofinansowanie na te 
oczyszczalnie a więc nie ma szans, fikcyjnie zapisano to w budżecie jako przydomowe oczyszczalnie 
ścieków a zabieramy z tego co chwileczkę.  
Burmistrz Chodcza-Kazimierz Sawiński wskazał, iż musi być przygotowana uchwała zgodnie z wynikami 
finansowymi żeby to miało jakiś sens. Musi być podstawa prawna. Wybory są i ja Pana rozumiem ale 
nie w ten sposób że kosztem czyimś. 
Radny Arkadiusz Koza odpowiedział, iż nie będzie się wypowiadał w sprawie wyborów ponieważ 
Zdrowa Ryba na stadionie w Chodczu była Zdrową Rybą a nie kampanią wyborczą.  
Pan Burmistrz powiedział, iż kampanii wyborczej nie było. 
Radny Arkadiusz Koza dodał, iż inaczej to było odebrane. 
Przewodnicząca zwróciła się do Pana Burmistrza o zajęcie stanowiska na temat opinii Radnego Kozy w 
sprawie zapłaty dla Mecenasa. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński wskazał iż nie odpowie, tyle razy już mówił na ten temat, 
stanowisko RIO jest takie, stanowisko nadzoru takie, teraz że wojewoda nie podważył uchwały to nie 
jest dla mnie żadna sprawa. 
Przewodnicząca poprosiła Pana Burmistrza jeżeli ma stanowisko RIO o odczytanie. 
Burmistrz Chodcza odpowiedział, iż nie ma tego, jest ustne. 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska zauważyła, iż nas interesuje pisemna informacja, wtedy mamy 
pełne stanowisko RIO. Radca który jest u nas w Urzędzie potwierdza że są uchwały zgodne, podpisał 
się własnoręcznym podpisem. 
 Radny Jarosław Grabczyński zauważył, w związku z wypowiedzią Pana Burmistrza, co do 
przestrzegania prawa i wykonywania uchwał, Pan Burmistrz podważa uchwałę iż nie jest zgodna z 
prawem, nie mi opiniować są osoby które mają lepsze wykształcenie na ten temat. Chcę wrócić do tej 
sprawy przebudowy budynku bo nie wszyscy wiedzą jak to przebiegało. Uczestniczyłem we wszystkich 
sesjach i komisjach które dotyczyły tej sprawy. Była Komisja Budżetowa i pojawiła się tam kwota 
przebudowy budynku gospodarczego 35 tys. zł. Postawiono nam projekt uchwały do zaopiniowania, 



mówiono że w tym budynku będzie mieszkanie dla Pani Lewandowskiej i będą tam się mieścili 
funkcjonariusze policji. Była jednomyślność w tej sprawie by to przeprowadzać. Było pytanie 
nieformalne Pana Burmistrza by to wszystko szybko rozpocząć i pozwolić Panu Burmistrzowi działać. 
Było to podnoszone na sesji iż jest to niezgodne z prawem. Przegłosowaliśmy to i wszystko na sesji 
było przyklepane. Po sesji była kolejna Komisja Budżetowa i okazało się że brakuje środków na 
dokończenie remontu, chodzi o 10 tys. zł. A ja zadałem takie pytanie Panu Burmistrzowi czy została 
podpisana taka umowa z wykonawcą na przeprowadzenie remontu. Pan Burmistrz odpowiedział, że 
nie. W takim razie pytam czy wykonawca przystąpił do robót. Tak, przystąpił do robót budowlanych. 
To ja mam tutaj pytanie o praworządność. I ten temat chciałbym zakończyć bo tę uchwałę 
przegłosowaliśmy. Mam też inną sprawę do Pana Burmistrza w sprawie gruzu przywożonego na drogi 
gminne, będę się wypowiadał w imieniu swojego sołectwa. Wczoraj zostałem poproszony na 
spotkanie na drodze sołectwa. Z tego co kojarzę miał to być gruz sortowany, może się mylę ale tak to 
odebrałem. Na tej drodze jest gruz budowlany ewidentnie, wymieszany i na pewno nie sortowany, 
jest tam pełno drutów, metali, jest szkło budowlane, płytki, butelki, szmaty. Powstrzymałem wczoraj 
mieszkańców przed tym żeby przyszli tutaj i chcieli wyrzucić część tego tutaj. Mieszkańcy domagają się 
usunięcia tych śmieci i przysypania tego co zostało. Mieszkańcy chcą złożyć wniosek do odpowiednich 
służb. 
Pan Eugeniusz Nowakowski wskazał, iż dostawy zostały wstrzymane do czasu wyjaśnienia czy 
wykonawca wywiązał się ze swoich zobowiązań. Potwierdzam że znajdują się śmieci, nie ma co do 
tego wątpliwości, zostaną uprzątnięte, natomiast jeżeli się robi jakiś remont to nie robi się w jeden 
dzień. To co zdążyli zrobić zaangażowani tam panowie na bieżąco starali się odłożyć. Na chwilę 
obecną, również wczoraj tam jechałem, jeśli się znajdują na drodze elementy które nie powinny się 
znajdować a dostawy już są wstrzymane i jeżeli te dostawy nie będą spełniały warunków nie będziemy 
z tego korzystać drugi raz. Mówicie Państwo żeby robić na podstawie ofert, były 4 oferty i rozpiętość 
cenowa od 15 – 32 zł netto plus VAT i była to oferta najtańsza. Byliśmy zobaczyć ten materiał i co 
innego nam pokazywano na placu a co innego zostało dostarczone. Ja też przy załadunku nie jestem i 
zostało załadowane coś innego. 
Radna Grażyna Wilińska wskazała iż to co słyszymy jest zatrważające, tu jest jasno napisane co tam ma 
być. Jeżeli tam są śmieci to ja natychmiast dzwonię do osoby która mi to przywiozła i proszę na swój 
koszt zabrać, nie że teraz nasi ludzie z gminy będą to sprzątać.  
Pan Eugeniusz Nowakowski zauważył że zbyt wysokie są oczekiwania w porównaniu z kosztami. W 
zeszłym roku woziliśmy gruz i w większości wszyscy byli zadowoleni i wcale jakością on nie odbiegał od 
tego, przy czym zdania również były podzielone. Jeśli nie gruz to jesteśmy skazani na kamień a jest to 
cena gruzu razy trzy. I to będą śladowe ilości bo żużlu też nie można. Przed gruzem wskazywałem że 
miała iść równiarka na te wskazane przez sołtysów rejony, żeby można było wsypać w te koryta i 
przysypać piaskiem. Część z państwa zrobiła to po swojemu. Cokolwiek się robi to wygląda na to że 
będzie źle ale gruz nigdy nie będzie asfaltem. Byliśmy tam oglądać, był Pan Feliniak też i Pan Biernacki. 
Radny Henryk Biernacki potwierdził, że był oglądać ten gruz i nie wyglądał za ciekawie. O wiele lepszy 
był koło Kruszyna i w pierwszej wersji była podjęta decyzja by wziąć ten gruz ale cena była wyższa.  
 Radna Grażyna Wilińska zapytała na jakim etapie jest Studium Uwarunkowania 
Przestrzennego.  
Pan Nowakowski odpowiedział, iż w piątek jest Komisja urbanistyczna na terenie Urzędu, miałem 
rozmawiać z Panią Przewodniczącą o oddelegowanie kogoś z Rady. Po uzyskaniu opinii komisji 
urbanistycznej przekazujemy materiały do pozostałych jednostek uzgadniających. 
Radny Jerzy Stempczyński zapytał czy wystąpiono do ARiMR w sprawie gruntu na których jest 
świetlica w Mstowie. Ta świetlica od 30 lat nie była remontowana. 
Pan Burmistrz odpowiedział, iż Pan Bontal wystąpił ale nie ma jeszcze odpowiedzi, było to w marcu 
albo kwietniu.  
Radny Jarosław Grabczyński zwrócił się do Pana Burmistrza, iż z tego co przekazał Pan Bontal to 
owszem w marcu było występowane do Agencji ale tylko o ustalenie granic działek ale nie o 
przekazanie. Prosimy o skierowanie kopii takiego pisma. 



 Radny Jerzy Stempczyński powiedział, iż po pikniku na stadionie zostały śmieci i czy można je 
uprzątnąć. Zadał też pytanie, gminy zwracają się o dotacje za to że przez ich drogi przejeżdżały pojazdy 
związane z budową autostrady, czy u nas były takie drogi i czy o to wystąpiliśmy. 
Pan Burmistrz odpowiedział, iż nie.  
 Radny Jarosław Grabczyński ponownie wrócił do tematu gruzu ponieważ czeka go kolejne 
spotkanie z mieszkańcami, jaką ma informację przekazać. Usunięcie materiału z pobocza nie załatwia 
sprawy, ja bym proponował, iż dostawca na swój koszt powinien te śmieci zasypać. 
Pan Eugeniusz Nowakowski powiedział, że będzie się kontaktował z dostawcą. 
 Przewodnicząca Rady wypowiedziała się jako radna z Brzyszewa w sprawie drogi Wola 
Adamowa – Brzyszewo. W 1968 ta droga była budowana, do tej pory nie przeprowadzono żadnego 
poważnego remontu, dziury są potężne, kleiliście ją Państwo na wiosnę, Na Kubłowie ta sytuacja też 
się pojawia. Proszę o naprawienie tej drogi, zaraz się ona rozleci. 
Burmistrz Chodcza-Kazimierz Sawiński zwrócił uwagę Pani Przewodniczącej iż zna budżet a zadaje 
takie pytania. 
Przewodnicząca zauważyła iż zwracała się o to 4 lata. Co do następnej drogi na Psarach, tam jest 
wielka drabina, tam nie można wcale samochodem jechać, nawet rowerem, proszę się przejechać i 
zobaczyć tę drogę. Przewodnicząca Rady poprosiła też o usuwanie krzaków, bo będziemy musieli 
płacić odszkodowania za zarysowania samochodów. 
Pan Eugeniusz Nowakowski co do usuwania krzaków nadmienił iż na poprzedniej sesji i na Komisji była 
prośba do sołtysów o wskazanie najbardziej niebezpiecznych miejsc, również przewodniczący Feliniak 
popierał tą kwestię. Na chwilę obecną zostały złożone 3 takie miejsca, Pani Sołtys z Zieleniewa, z 
Kubłowa i z Zalesia. Te miejsca zostały na ile to się dało oczyszczone z zakrzaczeń. Z pozostałych 
sołectw nie było odzewu, co nie znaczy że tam również takie sytuacje występują. Mają to pismo od 
sołtysa można podjąć, choć nie do końca formalne działania. Taka sytuacja wystąpiła na Zieleniewie że 
rolnik przyległej do drogi działki przyszedł z pretensjami że my ośmieliliśmy się wycinać drzewa. Są to 
odrosty grubości może ręki, niektóre grubsze, maja po 5-6 lat. Jak się mamy do tego odnieść, Państwo, 
ja i Burmistrz widzimy taką potrzebę żeby te zakrzaczenia usuwać ale jak się coś zaczyna robić to 
przychodzą rolnicy i mówią dlaczego wy mi to wycinacie. Wracając do sołtysów ci co złożyli, zadania 
zostały podjęte, co nie składali nie było działań. 
 Przewodnicząca – Danuta Warszawska zwróciła się do Pana Burmistrza, iż na poprzedniej sesji 
gościliśmy Pana Starostę – Kazimierza Kacę, obiecał nam że ulice w Chodczu czyli 19 Stycznia i Leśna 
zostaną odwodnione. Oczywiście studzienka została wykonana ale obecna ulewa która przeszła w 
sobotę rano spowodowała znów zalanie garaży OSP Chodecz, czy Pan coś w tym kierunku również 
interweniował. 
Burmistrz Chodcza- Kazimierz Sawiński stwierdził, iż wyjaśniał to Pani Przewodniczącej wczoraj i 
przyznała mu rację, nie rozumiem Pani. 
Przewodnicząca Rady wskazała, iż to tłumaczył Pan Burmistrz jako osobie prywatnej a nie wszystkim. 
Pan Henryk Grzybowski – Kierownik ZGK w Chodczu odpowiedział, iż ulica 19 Stycznia i Leśna przy 
opadach deszczu jest zalewana. Jest zrobiona interwencja deszczowa, która odbiera tą wodę, lecz to 
miejsce do którego te wody wpływają ma za małą średnicę i powoduje dławienie tej wody, następuje 
spiętrzenie wody opadowej na jezdni i przelewanie na posesję straży gdzie wjazd jest ze spadkiem. 
Zbudowaliśmy dodatkową kratkę ściekową ale nie gwarantuje odbioru całej wody. Możemy 
naszpikować ta ulicę niewiadomo jaką ilością studzienek to nie polepszy sytuacji. Doraźnym 
rozwiązaniem jest tzw. wygarbienie wjazdu na posesję. 
Kierownik OSP nadmienił, że faktycznie Pan Kierownik zrobił to odwodnienie. Poprosiliśmy dodatkowo 
Pana Kierownika, kupiliśmy materiał i zrobił dodatkowo też studzienkę w straży. Niestety z piątku na 
sobotę w tej burzy, te studzienki się przydały, tylko że była ta masa tej wody taka, że te studzienki nie 
odbierają tego. Prośba do Pana Burmistrza i radnych żeby jakoś wykonać to wygarbienie wjazdu. Mam 
też taką drugą prośbę do Państwa sołtysów, bo mamy suszę w tym roku i wyjeżdżamy coraz częściej 
do pożarów, wczoraj nawet 3 razy, porozmawiać z mieszkańcami swoich sołectw, gdy wybucha ten 
pożar by mieszkańcy uruchomili swoje ciągniki, pługi i żeby pomogli. Bo my wyjeżdżamy do tego 



pożaru i mamy ograniczoną ilość wody i to nie wystarcza. Ostatnio na Łaknie były 3 samochody a 
mieszkańcy tylko stoją i krzyczą. 
Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska zamknęła dyskusję. 
 

Ad. 10.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Dyrektorowi OHZZ Chodeczek – Stanisławowi 
Spurtaczowi. 
Dyrektor Stanisław Spurtacz wyjaśnił, iż przyjechał dlatego że na terenie Gminy Chodecz istnieje 
Spółka Wodna ale są zaniedbania melioracyjne. Nie tylko ma zaniedbania OHZZ Chodeczek ale my 
wszyscy mamy zaniedbane rowy, cieki główne, cieki podstawowe i szczegółowe. Przyznam się jestem 
zszokowany tą sytuacją. Jest ileś gruntów zmeliorowanych ale te grunty nie działają. Moja propozycja 
jest do Państwa taka ażeby przy jakiejś zlewni, np. Kromszewice-Ignalin, Chodecz-Chodeczek, 
zawiązać jakąś spółkę wodną nową. Musi być minimum 5 chętnych, ja nie mogę być prezesem. Z 
czym to się wiąże: ustalenie właściwej składki powoduje że mamy źródło dofinansowania zewnętrzne, 
wtedy samorząd gminny czy powiatowy jest zobowiązany prawem dołożyć do 30% zaplanowanych 
inwestycji spółki. Urząd Marszałkowski ma swoją pulę pieniędzy i nasz wniosek jest zobowiązany do 
dofinansowania. Urząd Wojewódzki ma również fundusze na ten cel, są to fundusze pochodzące z 
resortu rolnictwa, które na poszczególne województwa są przeznaczane, tylko warunek samorządy 
gminny czy powiatowy uczestniczą 30 % w tych zadaniach. W związku z tym jeżeli ja  w tym roku 
wyłożyłem na meliorację podstawową 45 tys. zł dodać około 28 tys. zł to za 70 tys. zł drogą przetargu 
jest zrobionych 7 km rowu. To jest moja propozycja, jeżeli do listopada to służę swoją pomocą do 
ułożenia statutu spółki itd. Jeżeli znajdzie się jeszcze 4 chętnych to to robimy. Jest tylko jedna uwaga 
składka od hektara jest 22 zł. Dyrektor Spurtacz nadmienił także w sprawie prywatnej Chodeczek jako 
osiedle nie ma ani jednego kosza na śmieci, jest to przykre, jest tam 700 ludzi, i wszyscy sprzątamy 
tam. 
Przewodnicząca poprosiła Pana Burmistrza o pisemną odpowiedź dla Pana Dyrektora. 
Burmistrz – Kazimierz Sawiński odpowiedział iż generalnie spółka podlega pod starostwo, u nas nie 
figuruje jako spółka przy gminie. 
Dyrektor Spurtacz potwierdził, że się z tym zgadza ale musi być 5 chętnych do napisania statutu, 
zarejestrowania go i  rozpoczęcia działalności. 
Pan Burmistrz Chodcza wyjaśnił iż w Starostwie jest pracownik który się zajmuje spółkami. 
Sołtysi obecni na Sali wypowiedzieli się że można spółkę założyć ale żaden z rolników nie zapłaci takiej 
składki z hektara. 
Radna Kwiatkowska zauważyła dlaczego potem żąda się odkrzaczania rowów, są zalane ulice itp., 
zasugerowała rozwiązanie spółki wodnej. 
Przewodnicząca Rady poprosiła o zastanowienie się i wtedy będzie przekazana pisemna informacja do 
Pana Prezesa. 

Burmistrz – Kazimierz Sawiński w sprawie koszy na śmieci w Chodeczku odpowiedział iż jest 
spółdzielnia w Chodeczku która zajmuje się śmieciami również, chodzi o to że każdy kupuje sobie sam 
takie pojemniki. 
Dyrektor Spurtacz zauważył, że droga jest gminna, boisko jest gminne, pas przy wejściu do firmy jest 
gminny. Wskazał iż pisemna odpowiedź nie jest konieczna albo robimy coś albo nie robimy nic. 
Radna Ewa Kwiatkowska zauważyła iż Pan Dyrektor nie ma na myśli tylko koszy. Chociaż na placu 
zabaw przydałby się jeden kosz. My z niego wyrzucimy ale niech gmina rzeczywiście widzi też ten 
problem. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu drugiemu gościowi obecnemu na Sali radnemu Sejmiku 
Województwa – Panu Stanisławowi Pawlakowi. 
Pan Stanisław Pawlak powitał wszystkich, powiedział iż przyjeżdżamy ponieważ z Panią 
Przewodniczącą brali udział w spotkaniu 23 lipca w Bydgoszczy z dobrą wiadomością dla mieszkańców 
przede wszystkim Chodcza, że najdłużej wyczekiwana inwestycja jaką jest przebudowa drogi 



wojewódzkiej 269 na odcinku od Kowala przez Choceń do Chodcza i następnie do granicy naszego 
województwa czyli do miejscowości Cetty z przerwą i od miejscowości na granicy z Błenną do Izbicy 
Kujawskiej i znowu z przerwą w kierunku Sompolna jest przeznaczona do przebudowy zgodnie z tym 
jak się spotkaliśmy na wspólnej sesji. Ja się staram tych spraw pilnować i mogliśmy zobaczyć i też 
wszystkie inne samorządy przez które ta droga będzie przebiegać, podstawę do projektu 
technicznego przebudowy tych dróg czyli prace już poszły daleko. Robi to bardzo sprawdzona firma z 
Poznania, są młodzi ale dobrze zorientowani w terenie, znający uwarunkowania wszystkich 
samorządów które są położone w ciągu tych dróg wojewódzkich. Jeżeli chodzi o terminy to założenia 
są takie, że do końca czerwca przyszłego roku 2015 będą opracowane projekty techniczne tych obu 
dróg w tym pozwolenia na budowę i z budową będzie można wejść , czyli będzie to rok 2016. Jaki 
długi będzie czas trwania tego przedsięwzięcia to zależeć będzie od inwestorów. Wprowadza się 
eksperymentalnie realizację tych przedsięwzięć drogowych w ramach tzw. partnerstwa publiczno-
prywatnego. Polega to na tym że zgłaszają się konsorcja bardzo dużych i zamożnych firm, które chcą 
budować drogę, pobierają na to kredyt z Banku Gospodarstwa Krajowego i realizują zadanie w jak 
najkrótszym czasie a samorząd województwa będzie spłacał w określonej liczbie lat. Nie mogę 
powiedzieć nazw firm które się zgłosiły bo nie są one wyłonione. Nie mogę też powiedzieć nic o 
warunkach na ile to będzie lat. To Urząd Marszałkowski będzie prowadził w toku negocjacji. Jest 
zgłoszonych 5 firm ale nie tylko na te 2 drogi, razem w tym systemie zarządu dróg. Będzie 
przebudowanych łącznie 270 km dróg do 2020 roku. Wracając do drogi 269 to widzieliśmy z Panią 
Przewodniczącą wszystkie najdrobniejsze szczegóły które będą w projekcie występować, wszystkie 
zjazdy skrzyżowania, lewoskręty, prawoskręty, przystanki autobusowe z zatokami, dojście do tych 
przystanków, przejścia dla pieszych i co jest istotne sprawa samego Chodcza. Ta góra nie ma jeszcze 
ostatecznej koncepcji ale już wiemy jak to mniej więcej będzie wyglądać, chociaż Państwa aktywność 
jest tutaj potrzebna, jeszcze można przez miesiąc lub dwa swoje uwagi zgłaszać. Na pewno będzie to 
poszerzenie czyli doprowadzenie drogi dla rowerów i pieszych, na całej długości obok jezdni, 2,5 
metra. Będzie przebiegać po różnych stronach. Można się z tym zapoznać i wasza „dolina” będzie 
również podwyższona tak żeby można było obok jezdni wykonać drogę dla pieszych i dla rowerów, 
ona miała być do tej górki jak dojedziemy. Wnieśliście Państwo czy by nie rozpatrzeć do Cett na 
przykład albo do końca tej drogi. Będzie to rozpatrywane ale na dzisiaj zaplanowane jest do końca 
Huty Chodeckiej. Podniesiona była sprawa tych „garbów” które występują do Cett one będą 
złagodzone. Zwracam się z apelem żebyście Państwo dopilnowali sprawy zjazdów wszelkich. Za 
pośrednictwem Urzędu można to sprawdzić i jeszcze doprojektować. Na koniec o parametrach tej 
drogi. Będzie ona miała parametry drogi 7 metrowej z półmetrowymi poboczami czyli w sumie 8 
metrów z odwodnieniem, z oświetleniem miejsc gdzie są przystanki komunikacji publicznej, z 
rozwiązaniem także spraw u was w mieście, chodzi tu o jedyną drogę do szkoły i skrzyżowanie przy 
ośrodku zdrowia. Jest jeszcze jedna sprawa kościół w Cettach, teraz tam wjeżdża się na całej 
szerokości kościoła, tak nie może być, będzie jeden wjazd i zaprojektowany parking w jedną czy drugą 
stronę. Oczywiście będzie pełne oznakowanie tych dróg. Zero wydatków gminy, z ramienia 
samorządu województwa przywozimy „prezenty”, tak to nazywam. Burmistrzowie różnie się 
zachowują, jedni chcą, inni nie. W innych rejonach przebudowa takich dróg wymagała ¼ udziału 
budżetu gmin, ¼ udziały starostwa i resztę pokrywało województwo. Tu województwo pokrywa 100% 
wydatków. Droga 269 będzie przebudowywana jako pierwsza, droga z Brześcia do Izbicy jako druga 
ale Izbica będzie miała obwodnicę. Przed tartakiem w Izbicy będzie duże rondo i tam będzie w lewo 
żeby odbić na Brdów, podobnie będzie obwodnica Lubrańca. Cała ta trasa u was będzie miała około 
30 km. Ta od Brześcia do granicy Województwa będzie miała 28 km. 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska dodała że wjazd do każdej miejscowości będzie miał zatoczkę, 
będzie to taki spowalniacz ruchu. Pan Pawlak wszystko powiedział, rzeczywiście na tym spotkaniu 
byłam ja i również delegacja z Urzędu – Pan Sekretarz jak i Pan Bontal. Zaproponowaliśmy aby 
przedłużyć ścieżkę pieszo-rowerową aż do Cett, bo jest to ciąg i zostałyby wyeliminowane rowery i 
piesi. To daje nam większe bezpieczeństwo na tej drodze. 



Dyrektor Stanisław Spurtacz w sprawie spowalniaczy zauważył, iż spowalniacze są z reguły do jakichś 
odległości, spowalniacz nie może mieć mniej niż 4 metry, żeby kombajn na przykład mógł mieć 
możliwość przejazdu.  

Sołtys ze Strzyżek zwrócił się z wdzięcznością do Pana Stanisława Pawlaka, za to że zna te 
odcinki drogi i że interweniował w tej sprawie i że się interesuje cały czas i dotrzymuje Pan słowa. 

Radny Arkadiusz Koza zapytał dlaczego Izbica otrzymała przywilej obwodnicy a Chodecz nie. 
Pan Stanisław Pawlak odpowiedział, iż jest przeciwny tym spowalniaczom, czas przejazdu droga po 
przebudowie będzie dłuższy jeżeli zgodnie z przepisami. Projektanci drogi powoływali się na audytora 
bezpieczeństwa ruchu drogowego bo inaczej nie wyda się pozwolenia na budowę. Pan Dyrektor 
również tutaj podnosił sprawę maszyn żniwnych, które muszą tam przejechać. Na wylotach 
spowolnień nie będzie. Mapy można pobrać i można się zapoznać. Jeżeli chodzi o obwodnicę to nigdy 
nie było mowy o obwodnicy Chodcza, zawsze była mowa o budowaniu dodatkowego pasa, który by 
prowadził ruch pieszych i rowerzystów z tego odcinka. Jeżeli będzie to na dole podwyższone i góry 
zebrane i będzie to 8 metrów i ścieżka dla rowerów 2,5 metra to myślę że to niebezpieczeństwo się 
oddali. Natomiast obwodnice są tam budowane gdzie przejazd jest niemożliwy na przyszłość. W 
Brześciu będzie budowana obwodnica wspólnymi siłami samorządu województwa i Zarządu Dróg 
Krajowych i Budowy Autostrad gdzie oddział jest w Bydgoszczy. Pan Stanisław Pawlak podziękował za 
możliwość spotkania się na sesji w Chodczu i z satysfakcja może powiedzieć że sprawy są 
sfinalizowane i będziemy mieli drogi wojewódzkie na tym terenie. Wszystkie skrzyżowania z drogami 
powiatowymi i z drogami gminnymi będą przebudowane na odpowiednich długościach tych dróg oraz 
te skrzyżowania teraz źle funkcjonujące także będą objęte programem przebudowy. 1 km odcinka 
drogi będzie wynosił średnio około 8 mln złotych. 

Radna Ewa Kwiatkowska – w sprawie ulicy Ogrodowej, która mogłaby się stać strategiczna 
ulicą gdyby cos się stało na tej drodze. To jest jedyna możliwość ominięcia w przypadku jakiejś awarii 
drogowej i połączenia się z miastem do jego centrum, ludzie mogliby spokojnie przejechać gdyby coś 
się na tej drodze stało. Wiemy że są to koszty i prawa własności bo część ulicy jest własnością gminy, 
część własnością prywatną ale w przypadku prowadzenia takiej inwestycji to myślę że wykup gruntu i 
takie połączenie i skrót do miasta to było by mało. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Pana Stanisława Pawlaka czy by nie mogli wejść we 
współpracę z województwem wielkopolskim bo tam część jest nie wykonanych prac po stronie 
wielkopolskiej i jakby to można było pociągnąć ten kawałek żeby to było wspólnie. 
Pan Stanisław Pawlak odpowiedział, iż na pewno tak będzie ze strony wielkopolski. 

Radna Grażyna Wilińska zapytała czy wszystkie wjazdy zostaną tak jak teraz. 
Pan Stanisław Pawlak odpowiedział iż wszystkie wjazdy które nie są zalegalizowane a są w potrzebie 
to trzeba je zrobić, te które są zalegalizowane to będą. 

Przewodnicząca – Danuta Warszawska podziękowała Panu Stanisławowi Pawlakowi za 
przybycie i udzielenie cennych informacji dotyczących drogi wojewódzkiej nr 269.  

Pani Barbara Krawiecka – dlaczego impreza Zdrowa Ryba została zorganizowana na stadionie 
natomiast Dożynki nie mogą być na stadionie, czy rolnicy to są jacyś inni ludzie niż ci co przyjechali a 
byli na stadionie i co jest temu przeciwne. Podejrzewam że odpowiedź padnie, iż jest scena i że jest 
zakaz spożywania alkoholu, wiem że nie ma tego zakazu . Projekt był napisany dla Kół Gospodyń że 
miały być szkolenia kulinarne w Zalesiu, odbyły się w Chodczu i nikt z tego powodu nie poniósł 
żadnych konsekwencji. Jeśli będą Dożynki na stadionie a nie w lesie jak sugeruje tylu rolników ale 
spotkanie z rolnikami i sołtysami powinno odbyć się wcześniej, nie na miesiąc przed. Sołtysi nie 
wiedzą gdzie mają być te Dożynki, powinny być zaproponowane tak jak fundusze sołeckie. 
Podejrzewam że dużą rolę odgrywa tutaj Pan Stempczyński który się opiekuje stadionem, moja 
sugestia jest że chyba robi wiele w tym kierunku żeby nie było tych Dożynek na stadionie, nie wiem 
jak to wygląda. Mamy żal od kilku lat że nie ma Dożynek na stadionie. Jak to jest że to może być a 
tego nie. Wszyscy grali tańczyli a my co będziemy tam robić? Czy zniszczymy tam trawę? 
Radny Jerzy Stempczyński nie wiem, stał się już pracownikiem stadionu i tutaj Urzędu, organizator 
wyrzuca śmieci a organizatorem był Pan Burmistrz i LGD Dorzecza Zgłowiączki, proszę przeczytać 



plakat. Ja nie mam nic wspólnego ze stadionem, ja tylko poprosiłem jako radny i człowiek by zabrano 
śmieci. A jeżeli chodzi o trawę to niech Pani zobaczy od tygodni jej nikt nie podlewa i niedługo tej 
trawy tam już nie będzie, i nie do mnie to pytanie. 
Pani Krawiecka zapytała czemu tej trawy nikt nie podlewa. 
Radna Grażyna Wilińska zauważyła, iż jako przewodnicząca Komisji na pewno w najbliższym czasie w 
ciągu tygodnia zrobi posiedzenie Komisji w tej sprawie. Będąc na Zdrowej Rybie też sugerowała że 
Dożynki muszą być na stadionie, dlaczego mamy chodzić jeżeli to są osoby starsze. Pragnę Państwu 
przypomnieć, że w zeszłym roku nie było Dożynek, jak było stwierdzone nie było pieniędzy i nie było 
Pana Burmistrza i w listopadzie nagle pieniądze się pojawiły i była impreza. Pan Burmistrz jest 
człowiekiem jak każdy z nas i ma prawo zachorować i nie możemy mieć o to żalu że zachorował. Są 
osoby które w pewnym sensie zastępują i mogą zorganizować to nie było pieniędzy. W związku z tym 
nie zorganizowano Dożynek bo rolnicy chyba na to nie zasłużyli. Teraz będę optowała za tym żeby 
Dożynki były na stadionie i każdy z nas chce. Każdy mówi że mamy piękny amfiteatr i każdy by chciał 
ale amfiteatr jest na inne, dla młodzieży ale tu jest dla rolników, dla ludzi spracowanych. Nie prawda 
że na stadionie nie można alkoholu, w Choceniu wszystko odbywa się na stadionie, przy szkole, jest 
alkohol i wszystko jest dobrze, tylko u nas tam gdzie się nie chce cos zrobić to się mówi nie można a 
tam gdzie pasuje pewnej grupie osób bo tam trzeba. 

Sołtys z Zalesia Marzena Lenc – na Zalesiu została zrobiona nowa wylewka asfaltu, także przy 
remizie. Mieszkający przy remizie Państwo Barakomscy teraz ponieważ jest taki spad mają po burzy 
zalaną swoją posesję i proszę aby ktoś z Powiatu przyjechał. 

Barbara Krawiecka zauważyła iż w zeszłym roku pieniądze na dożynki były, nie było tylko z 
projektu i nie miał kto zadecydować. Koło Gospodyń składało pismo. 

Przewodnicząca – Danuta Warszawska poinformowała o przykrej dla niej wiadomości iż jakaś 
zdesperowana osoba, chce wpłynąć na jej opinię. Otrzymałam wcześniej informacje i byłam z tym na 
policji, dostali Radni, przewodniczący Komisji informację że ja zagłodziłam psy i mi je odebrano. Ja 
byłam z tym na policji, to jest nieprawda. Teraz obecnie sołtysi otrzymują inną informację. Takie 
rzeczy nie powinny mieć miejsca, jak ktoś musi być zdesperowany żeby cos takiego pisać. Czy tak 
wygląda kampania wyborcza? Nie można tak robić. Trzeba to traktować poważnie, ja długo 
pracowałam na swoje opinie. Jestem osobą lubianą, proszę się przejechać do miejscowości Brzyszewo 
tam Państwo się dowiecie czy jest taka usługa robiona. Nie pozwolę by tak szargać moje nazwisko. 
Osoba która tak robi niech się zastanowi. 
 

Ad. 11. Zakończenie obrad sesji. 
 

Przewodnicząca zakończyła obrady sesji Rady Miejskiej w Chodczu  wypowiadając słowa  „ 
zamykam  obrady XLV sesji Rady Miejskiej w Chodczu”. 
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